
 

 

 

Aan: College van Burgemeester en Wethouders  

Postbus 18  

7550 AA Hengelo  

Per e-mail via: raadsgriffie@hengelo.nl 

Hengelo, 13 juni 2024 

Geacht college,  

Gisteren werd in een gezamenlijk persbericht door Rijkswaterstaat en de gemeente Hengelo gemeld 

dat een ernstige verontreiniging van het water in het Twentekanaal met HCH op Hengeloos 

grondgebied is gemeten dat op 17 mei aan het waterschap gemeld is. Deze Zeer Zorgwekkende Stof 

(ZZS) is naar bekend in grote hoeveelheden door Stork geproduceerd bij de productie van het 

landbouwbestrijdingsmiddel Lindaan. Het feit dat deze stof in een norm-overschrijdende 

hoeveelheid in het Twentekanaal water zit levert ons grote zorgen. Immers, op verschillende 

plaatsen in Twente, waaronder bijvoorbeeld een gebied rond Old Ruitenborgh in Hengelo werd HCH 

door Stork als afval gedumpt. Deze dumpplaats is nooit gesaneerd, maar slechts “ingepakt” en ligt nu 

in een Hengeloos woongebied . Het bedrijfsterrein van  Stork, is destijds verkocht aan Akzo Nobel, 

die het  enkele jaren geleden verkocht aan zoutproducent Nobian Industrial Chemicals BV.  Akzo 

Nobel heeft het terrein jarenlang gebruikt voor zout- en chloorproductie. De chloorproductie vond 

plaats via een zogenaamde kwik-elektrolyse. In die tijd werden in het Twentekanaal ook 

hoeveelheden van het zeer giftige kwikmetaal gevonden. Die zouden zijn verwijderd.   

De SP-fractie heeft daarom de volgende vragen: 

1. Wil het college zo snel als mogelijk,  liefst vandaag nog, de gemeenteraad en bewoners 

informeren over de oorzaken van deze zorgwekkende HCH verontreiniging in het 

Twentekanaal?  

2. En wil ze ook aangeven welke maatregelen worden getroffen om de verontreiniging zo 

spoedig mogelijk te saneren? Deze beantwoording mede gezien de urgentie zo mogelijk al 

vóór of tijdens de raadsvergadering van 19 juni leveren. 

3. Waarom heeft het college bijna een maand gewacht met het bekendmaken en waarschuwen 

van inwoners (vissers) over deze verontreiniging in het Twentekanaal? 

4. Kan het college duidelijkheid geven over de aansprakelijkstelling voor deze verontreiniging 

en daarmee de drager(s) van de kosten voor de sanering in het Twentekanaal en bij het 

mogelijke brongebied?  

5. Wat dat laatste betreft, wat doet het college om die kosten te verhalen op Nobian, Akzo 

Nobel en Stork? 

6. Is het college bekend met alle HCH verontreinigde gebieden in Hengelo, zoals bij Old 

Ruitenborgh en hoe wordt gezekerd dat er geen HCH lekkage naar de omgeving plaatsvindt? 

7. Tenslotte, zijn er recente metingen naar kwikverontreinigingen, zowel op het huidige Nobian 

terrein, alsook in het Twentekanaal. Zo niet, van wanneer dateren de laatste? Graag een 

specifieke reactie hierop. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

SP Hengelo 


